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Zápis č. 1/2025 
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

konaného dne 3. 4. 2025 od 13 hodin 

v Liberci 

 

Přítomni: Mgr. Jiří Ulvr 

 Jan Berki 

 Mgr. Vladimír Ekert 

 Mgr. Zdeněk Hlinčík 

 Ing. Martina Körteltová 

 Pavel Kotěborský ml. 

 Ing. Radek Lípa 

 Mgr. Lenka Mrázová 

 Ing. Jan Růžička 

 Ing. Tomáš Rychtařík 

Omluveni: Ing. Roman Vohradský 

 Ing. Jiří Klápště 

Neomluveni: Mgr. Šárka Kalvová 

 Ing. Ladislav Pořízek 

 Ing. Miloslav Tůma 

Hosté: Mgr. Michael Otta, MPA 

 Pavel Král 

 Jan Kotek 

Tajemník: Mgr. Zuzana Šiftová 
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Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání 

3. Představení nového složení komise 

4. Aktuální informace týkající se realizace FVE v areálu bývalého vojenského letiště  

5. Informace k záměrů vybudování skautského tábořiště 

6. Informace o konání skautského Intercampu v roce 2026 

7. Informace o možnostech dotační podpory 

8. Studie pro hospodářsky a sociálně ohrožená území 

9. Různé 

10. Závěr 

 

Bod č. 1 – Zahájení 

Jednání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska (dále jen „Komise“) zahájil a řídil 

J. Ulvr, předseda Komise.  

 

Bod č. 2 - Schválení programu jednání 

Přítomní členové Komise schválili program jednání.  

 

Bod č. 3 – Představení nového složení komise 

Jednotliví přítomní členové se krátce představili a objasnili svůj vztah ke sledovanému území 

či důvod členství v Komisi. 

 

Bod č. 4 – Aktuální informace týkající se realizace FVE v areálu bývalého vojenského 

letiště 

J. Ulvr na úvod omluvil z jednání Z. Miklíka a P. Lenkvíka, kteří mají problematiku realizace 

FVE na starosti. Dále podal stručnou informaci o vývoji od posledního jednání Komise a 

aktuálním stavu projektu. 

Jen pár dní po konání posledního jednání Liberecký kraj obdržel smlouvu o připojení 

k distribuční síti s rezervovaným výkonem pro FVE ve výši 62,5 MW (požadováno až 100 

MW). Kraji postačuje k vykrytí roční spotřeby v absolutní hodnotě polovina z rezervované 

kapacity. Na podpis smlouvy měl LK 60 dní od jejího obdržení. Za účelem odborné analýzy 

podmínek smlouvy byl sepsán dodatek s konsorciem advokátních kanceláří Urban&Hejduk a 

MT Legal, které LK provázely od počátku akce FVE Ralsko už s přípravou předběžných tržních 

konzultací. 

K 18. 11. byla smlouva podepsána panem hejtmanem a LK se zavázal uhradit částku 

28 125 000 Kč, z toho polovinu do 15 dní od podpisu smlouvy a druhou polovinu do 27 měsíců 

od podpisu smlouvy. Částka je finančním podílem daným ČEZ Distribuce, a.s. na 
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posílení přenosové sítě v místě napojení. Zaplacení částky schválilo zastupitelstvo kraje dne 26. 

11. 2025. Tímto bylo i plnění v dodatku s konsorciem naplněno. 

Dále byly založeny dvě krajské energetické společnosti – Energie LK, s.r.o. a Energie Ralsko, 

s.r.o., která bude mít na starosti využití prostoru bývalého vojenského letiště v Ralsku. 

Jednatelem obou společností je od 1. 2. 2025 Ing. Zbyněk Miklík. Bližší informace budou 

podány na příštím jednání Komise. Konsorcium pro Energie Ralsko, s.r.o. nyní na základě 

smlouvy vypracovává technicko-ekonomický model pro výstavbu a provozování FVE. 

Veškeré dotazy k problematice je možné zasílat přímo Z. Miklíkovi (miklik@energielk.cz) 

nebo prostřednictvím tajemníka Komise Z. Šiftové. 

J. Berki vznesl dotaz, jak pokročila jednání s městem Ralsko ohledně projednání záměru 

s veřejností. 

J. Ulvr sdělil, že k tomuto nemá informace, ale že veřejné projednání pravděpodobně doposud 

neproběhlo. Dále odkázal na opětovná ujišťování ze strany pana starosty Tůmy, že věc začne 

s veřejností projednávat až poté, kdy bude zaručena možnost připojení do distribuční sítě. 

L. Mrázová se dotázala na další kroky v rámci projektu, zda bude řešena změna územního plánu 

a Zásad územního rozvoje. 

J. Ulvr reagoval, že se změna chystá a upozornil také na to, že Liberecký kraj nemusí být 

stoprocentním investorem projektu. 

Z. Hlinčík dodal, že než se podepsala smlouva, měl být předem ze strany města Ralsko obdržen 

příslib podpory tohoto záměru. 

J. Berki odpověděl, že Liberecký kraj chtěl od města Ralsko v rámci konzultací specifikovat 

jejich požadavky, avšak reakci neobdržel. 

R. Lípa doplnil, že před cca 3 lety se pan hejtman spolu s panem starostou Tůmou zúčastnili 

veřejné schůze s obyvateli. Dále dodal, že projekt realizace FVE se z jeho pohledu zdá 

smysluplnější než záměr ministerstva obrany na opětovné vybudování vojenského letiště (před 

cca 4 lety) nebo projekt nově budované FVE podél silnice z Kuřívod. 

L. Mrázová požádala o zpřístupnění komunikačního plánu záměru s veřejností, protože se na 

ně lidé často obracejí s dotazy. 

J. Ulvr reagoval, že požádá společnost Energie Ralsko, s.r.o. o předání potřebných informací. 

J. Růžička doplnil, že záměr už navenek komunikován byl, ale bez větších detailů. 

Úkol č.1: Zajistit předání informace směrem k subjektům v území ohledně komunikace záměru 

na vybudování FVE s veřejností. 

 

J. Berki dodal, že s instalací FVE vyvstává otázka, zda bude kde provozovat volnočasové 

aktivity (bruslení), a že tato problematika měla být řešena v rámci konzultací. V blízkosti se 

nachází také skautská základna. 

R. Lípa reagoval, že podepsání smlouvy na vyvedení výkonu do distribuční soustavy je prvním 

krokem a známkou toho, že se záměr bude realizovat. To představuje základ, bez kterého 

mailto:miklik@energielk.cz
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nemělo smysl řešit další věci. Ve vizualizacích záměru ale byly znázorněny i plochy pro 

bruslení. 

Diskusi uzavřel J. Ulvr ujištěním, že příštího jednání se již zúčastní jednatel společnosti Energie 

Ralsko, s.r.o. Z. Miklík, aby mohl zodpovědět případné dotazy. 

 

Bod č. 5 – Informace k záměru na vybudování skautského tábořiště 

J. Ulvr na úvod sdělil, že Komise již záměr na vybudování skautského tábořiště v minulosti 

projednávala, ale že od záměru využití plochy ve Svébořicích bylo z bezpečnostních důvodů 

upuštěno. 

J. Berki podal informaci, jak to se záměrem vypadá v současné době. V rámci organizace se 

dohodli, že zatím žádost o změnu územního plánu města Ralsko, která byla podána, 

Libereckému kraji ke stažení nenavrhnou, jejich zájem o vybudování základny v oblasti stále 

trvá. Skautů je v České republice již přes 70 tisíc, některé akce vyžadují velké plochy a 

takových míst v rámci ČR mnoho není. Prostor v Ralsku skýtá možnosti a budou proto hledat 

místa, kde by bylo možné záměr realizovat. Jednalo by se o prostor pro táboření se zázemím, 

který by umožnil i pořádání akcí pro větší množství lidí, a to nejen pro skauty. 

J. Růžička doplnil, že Liberecký kraj vlastní v oblasti tři ucelenější lokality. Jedná se o již 

prověřené pozemky bývalé vojenské střelnice ve Svébořicích, dále o prostor letiště a jeho okolí 

(zde jsou pozemky promíchány s pozemky města Ralsko a často jsou zde zpevněné plochy) a 

Rembat. Žádnou jinou kompaktní plochu Liberecký kraj ve svém vlastnictví nemá a bude proto 

nutná vazba na město Ralsko. 

R. Lípa shrnul, že je potřeba, aby skauti vytipovali nějaké lokality a pak budou moci probíhat 

další jednání. 

V. Ekert se dotázal, o jak velkou plochu mají skauti zájem. 

P. Král (zástupce skautů přizvaný k bodu č.6) odpověděl, že pro větší akci pro cca 2,5-5 tisíc 

lidí je potřeba plocha 80-100 tisíc m2 a zároveň i zdroj vody. 

L. Mrázová doplnila, že je vhodné, když se v blízkosti nalézá i hezké přírodní prostředí. 

Z. Hlinčík se dotázal, zda je hledaný prostor uvažován primárně pro konání jednorázových či 

průběžných (stabilních) akcí.  

J. Kotek (zástupce skautů přizvaný k bodu č.6) reagoval, že by zde měla být k dispozici 

centrální budova (zázemí) a prostor pro konání menších akcí, s tím, že cca jednou až dvakrát 

ročně by se zde konala větší akce. 

L. Mrázová informovala, že původní myšlenka byla vyhledání prostoru pro základnu, tj. zázemí 

a louka. 

J. Berki problematiku uzavřel shrnutím, že by bylo dobré vytvořit stálé zázemí a akce Intercamp 

(viz bod č.6) by byla jedním z typů konaných akcí, pro které by měla základna sloužit. Budou 

ale rádi i za prostor pro menší akce. 
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Bod č. 6 – Informace o konání skautského Intercampu 2026 

K bodu byli přizváni zástupci skautů P. Král a J. Kotek, kteří přítomným představili 

připravovanou akci Intercamp, která se uskuteční v květnu 2026 na bývalém vojenském letišti 

v Ralsku. Bližší informace jsou uvedeny v prezentaci, která tvoří přílohu tohoto zápisu. 

J. Berki následně požádal o sdělení tipů, co by mohli skauti v rámci „služby“ udělat pro dobro 

okolí. 

Úkol č.2: Předat tipy na možné aktivity pro skauty v rámci akce Intercamp 2026. 

 

P. Král ještě doplnil, že plánují v rámci akce pozvat i místní skauty na jednorázovou prohlídku. 

R. Lípa se dotázal na spolupráci s orgány ochrany přírody. 

P. Král odpověděl, že měli v úmyslu řešit toto dnes v rámci jednání Komise, avšak zástupce za 

orgán ochrany přírody není přítomen. 

L. Mrázová sdělila, že pro realizaci výletu, který má být v rámci Intercampu realizován, bude 

pravděpodobně nutné zahájit správní řízení. 

 

Bod č. 7 – Informace o možnostech dotační podpory 

M. Otta představil výběr aktuálních možností dotační podpory, ve kterých by mohla mít oblast 

bývalého vojenského prostoru Ralsko nějaké zvýhodnění či být pro ni jinak zajímavá.  

Nejprve upozornil nově připravovaný národní dotační titul Ministerstva pro místní rozvoj na 

podporu rozvoje hospodářsky a sociálně ohrožených území (HSOÚ). Ten by měl být vyhlášen 

v dubnu 2025, zacílen pouze na území HSOÚ a měl by být zaměřen na projektovou přípravu. 

Výše spolufinancování je předpokládána na 50 %. Výše finančních prostředků je ale omezená 

a pro všechna území HSOÚ v ČR je alokováno 140 mil. Kč. 

Dále informoval o aktuálních výzvách: 

• výzva č. 81 z IROP zaměřená na infrastrukturu pro udržitelný cestovní ruch, 

• Ekologické zátěže z OP ŽP zaměřená na sanaci brownfieldů a rekultivaci starých 

skládek, 

• programy MMR na podporu obnovy a rozvoje venkova a podporu obcí s 3001-10000 

obyvateli,  

• Energetické úspory veřejných budov ze SFŽP, 

• Cyklostezky ze SFDI – příspěvky na výstavbu a opravy cyklostezek. 

Dále informoval o právě absolvované videokonferenci, kde Ministerstvo pro místní rozvoj 

představilo svůj plán na podporu HSOÚ. Mají ambici, aby zvýhodnění pro HSOÚ poskytovala 

všechna ministerstva. Návrh oblastí podpory bude během dubna připomínkován. Bližší 

informace budou podány na příštím jednání Komise. 

 

 

https://irop.gov.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/81vyzvairop
https://opzp.cz/dotace/72-vyzva/
https://mmr.gov.cz/cs/narodni-dotace/podpora-a-rozvoj-regionu/podpora-obnovy-a-rozvoje-regionu-2025
https://www.narodniprogramzp.cz/nabidka-dotaci/detail-vyzvy/?id=156
https://sfdi.gov.cz/prispevky/cyklostezky/
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Bod č. 8 – Studie pro hospodářsky a sociálně ohrožená území 

Z. Šiftová seznámila s průběhem prací na tvorbě studie pro HSOÚ v bývalém vojenském 

prostoru Ralsko. Proběhla osobní jednání se zástupci všech dotčených obcí a dalších klíčových 

subjektů. Návrh studie byl rozeslán k připomínkování a v lednu byla studie schválena 

v Libereckém i Středočeském kraji a odevzdána na Ministerstvo pro místní rozvoj. Měla by se 

stát jedním z podkladů při hodnocení projektů v rámci připravovaného národního dotačního 

titulu pro HSOÚ. 

Ve studii bylo identifikováno 8 rozvojových oblastí, ve kterých jsou vytipovány klíčové 

aktivity. Finální verze studie je k dispozici na webových stránkách. 

Ke stížnosti obcí na vysokou míru spolufinancování ze strany obcí u většiny dotací sdělil J. 

Berki, že je nutno do budoucna s vyšší mírou spolufinancování ze strany žadatele počítat a že 

se spíše řeší bezúročné úvěry. 

 

Bod č. 9 – Různé 

L. Mrázová informovala o akcích, které připravuje Geopark Ralsko. Pořádají exkurze, o které 

je velký zájem a jsou rychle zaplněné, dále se na květen připravuje festival Proměny, a 

v průběhu jara a léta se budou věnovat zdokumentování kostela v Kuřívodech. 

 

Bod č. 10 – Závěr 

J. Ulvr jednání zakončil návrhem termínů pro příští jednání Komise, které se uskuteční v pátek 

20. června 2025 od 10 hodin ve Stráži pod Ralskem v areálu DIAMO, s.p. 

 
Souhrn úkolů: 

ÚKOL ZODPOVÍDÁ TERMÍN 

1.1 Zajistit předání informace směrem k subjektům 

v území ohledně komunikace záměru na 

vybudování FVE s veřejností 

Z. Miklík 20. 6. 2025 

1.2 Předat tipy na možné aktivity pro skauty v rámci 

akce Intercamp 2026 

všichni členové 20. 6. 2025 

 

 

……………………………………… 

Mgr. Jiří Ulvr 

předseda Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

 
 

zapsala: Mgr. Zuzana Šiftová 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

Liberec, 4. dubna 2025 

chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/www.rsk-lk.cz/images/HSO%C3%9A/studie_BVP_Ralsko_2025.pdf

